

တၢ်ပၢ်စုလၢစုတၢးအပူၤ

ကွၢ်ထွဲၣ်ကျဲၤနစုစၢ်



စုတၢးမ့ၢ်တၢ်လီၤတဖၣ်လၢနပၢ်နစုကဘၣ်ဘၢပူၤဖျဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စုတၢးစုစၢ်အံၤမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

စုတၢးစုစၢ်မ့ၢ်နပၢ်ဃၢ်စုလၢစုတၢးပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ပၢ်အိၤလၢနမံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲနထၢန့ၣ်စုလၢနစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤအခါ တၢ်ကိးအိၤလၢ တၢ်ထၢန့ၣ်လီၤစုန့ၣ်လီၤ. ဖဲနထုးထီၣ်ကွၢ်အိၤလၢနစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤအခါတၢ်ကိးအိၤလၢတၢ်ထုးထီၣ်စုန့ၣ်လီၤ.

စုတၢးစုစၢ်အံၤမၤတၢ်သ့ၣ်လဲၣ်.

နစုတၢးကမၤနီၣ်မၤပၢ်စုတဖၣ်လၢနထၢန့ၣ်အိၤ (ထၢန့ၣ်လီၤစု) ဒီးထုးထီၣ်အိၤ (ဟံးကွၢ်အိၤ) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နစုလၢအအိၣ်တၢ်အံၤမ့ၢ် စုတခါလၢအိၣ်ဝဲလၢ နစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤဖဲဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲနအိးထီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အံၤလၢ စုတၢးပူၤအဆၢကတီၢ် တၢ်ကဟ့ၣ် လီၤ နၤ ဒဲးဘဲးဘဲးဒီးနီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ် (PIN) န့ၣ်လီၤ.

ဒဲးဘဲးဘဲးကွၢ် (debit card) စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

ဒဲးဘဲးဘဲးစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ် ဖျဲးစတံးအကွၢ်တဘျီလၢ တၢ်စုးကါအိၤလၢတၢ်ကထုးထီၣ်စုအဂီၢ်. မ့ၢ်တမ့ၢ် ကဟ့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤဒီး တၢ်လၢနစုးကါ အိၤတဖၣ် အလုၢ်အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒုးဘၣ်ဘျးဝဲဒီးနစုတၢးစုစၢ်ဒီးစုးကါဒၣ်ထဲနကစၢ်အစုနီၣ်လီၤ.

နီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်ပၢ်ဖျါစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲနီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ် ၄ ဖျါလၢ ဟ့ၣ်နၤအခွဲးလၢ နစုးကါအိၤလၢ နစုတၢးအနီၣ်ဂံၢ်အဂီၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

နကစုးကါနစုအံၤအခွဲးအိၣ်ဝဲသ့ၣ်လဲၣ်.

နကလိၣ်ဘၣ်နဒဲးဘဲးဒီးနီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ် (PIN) လၢနကထုးထီၣ်စုလၢ နစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤလီၤ.

Automatic Teller Machine - အထံအဲမ် ATM မ့ၢ်စဲးပီၤတဖျါ

လၢပျဲပုၤပၢ်စုလၢစုတၢးပူၤတဖၣ်ကထုးထီၣ်ကွၢ်စုလၢအစုနီၣ်ဂံၢ်အပူၤလၢတလိၣ် လဲၤဆူစုတၢးအဒုအ ကြၢ်တဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

Electronic Funds Transfer at Point Of Sale - အိၣ်ဖိ EFTPOS

မ့ၢ်ကျဲတဘၣ်လၢ နဟ့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤဒီး တၢ်မၤစၢၤလၢ နစုးကါအိၤတဖၣ်အပူၤကလံၤသ့ဝဲလၢ တလိၣ်နစိၣ်စုဒီးဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်...

- ▶ တၢ်ပၢ်စုလၢစုတၢးပူၤအံၤမ့ၢ်ဖဲနပၢ်ဃၢ်စုလၢစုတၢး, ကျိၣ်စုအတၢ်ကရၢကရီ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ပုၤတဝၢ အပူၤသ့ဝဲ ပူၤပူၤဖျဲးဖျဲး န့ၣ်လီၤ.
- ▶ နီၣ်ကစၢ်ပၢ်ဖျါနီၣ်ဂံၢ်မ့ၢ်နီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်တခါလၢအိၣ်ဒီးတၢ်အခွဲးအယၢ်လၢနကကစုး ကါနစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ▶ တဘၣ်တဘၣ် နနီၣ်ကစၢ်ပၢ်ဖျါနီၣ်ဂံၢ်အံၤဆူမတၢ်မးအအိၣ်တဂ့ၤ.
- ▶ တဘၣ်ပၢ်နီၣ်ကစၢ်နီၣ်ဂံၢ်ပၢ်ဖျါအံၤတပူၤဃီဒီးနစုတၢးအခးတဂ့ၤ.

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီးနစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်ဒီးအလုၢ်အပူၤတဖၣ် အဂီၢ်, နဆဲးကျိးနစုတၢး မ့ၢ်တမ့ၢ် ကွၢ်အဝဲသ့ၣ်ပုၤယံၤသန့တဖၣ်သ့ဝဲလီၤ.

လံၤစၢဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲစုတၢးအဘူး အလဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲမ့ၢ်ဆၢအနံၤ, လံၤစၢလီၤစုလၢကပူၤလုၢ် မ့ၢ်အလဲးမးအဂီၢ်လၢ ကလဲၤထီၣ် မၤလီၤ အဲကလဲးကျိၣ်တီၤအဂီၢ်အယီ အဝဲထုးထီၣ် (ဟံးကွၢ်စု) ဒီလုၢ် ၂၀ လၢဒီမာဝဲစုတၢး ATM အစဲးပီၤပူၤ ဖဲတၢ်ဆါလံၤကျဲးအမိၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်ပျဲအ နံၤအဝဲလဲၤကွၢ်တၢ်ဂီၤမုၢ်ဒီးထုးထီၣ်ဝဲ ဒီလုၢ် ၃၀ လၢ ANZ ATM အပူၤဖဲတၢ်ဂီၤမုၢ်အလီၢ် န့ၣ်လီၤ.

လံၤစၢသ့ၣ်ညါဝဲလၢကဒီးန့ၢ်စုလၢစဲထၢၣ် လုး(ခ) (Centrelink) အအိၣ်ဖဲမ့ၢ်လုၢ် ဇီၤအနံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဆူ Westpac စုတၢးအ ATM အလီၢ်လၢအအိၣ်ဖဲကျဲး ရီၣ်ဖျိၣ်အပူၤဒ်သိး ကသမံၤသမိးကွၢ်ဝဲအစုဟဲန့ၣ် လီၤလၢအစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤနီၣ်လီၤ. လံၤစၢကမၤမၤမိၣ်ဝဲဖဲအစုအိၣ်စုန့ၢ်ဒီး တၢ်ထၢန့ၣ်န့ၢ်အိၤလၢအစုတၢးနီၣ်ဂံၢ်အပူၤဒ်း အယီလီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကိၢ်သးဂီၤဝဲ ဒီဖျါလိၣ် ဘၣ်ဝဲစုလၢကလိးဟံၣ်လဲဒီးပူၤတၢ် အိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လံၤစၢတန့ၢ်ပၢ်ဝဲဘၣ်မနုၤအယီလၢအစုတၢး နီၣ်ဂံၢ်အပူၤအစုတၢ်အိၣ်အါဝဲဒီးဆိကမိၣ်လၢ ATM စဲးပီၤမၤကမၤတၢ်ဒီးထဲအိၤနီၣ်ဂံၢ်ဖျါ ကမၤအယီလီၤ. အယီအဝဲလဲၤဆူအစုတၢး အလီၢ်ဒီး ကတိၤတၢ်ဒီးပူၤလၢအမၤတၢ် ဖဲန့ၣ်တဂၤလၢ အမံၤမ့ၢ်ဝဲ စါဒီးန့ၣ်လီၤ.

စါဒီးတန့ၢ်ပၢ် လံၤစၢလၢစုနီၣ်ဂံၢ်လၢ အစုတၢးစုစၢ်အံၤအပူၤန့ၣ်ဘၣ်ဝဲလီၤ. တဲဖျါ စုၢ်ကိးဝဲလၢလံၤစၢအစုလီၤစုၤဒီဖျါ ဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲ ATM အဘူးအလဲလၢအစုးကါဝဲလၢ ထုးထီၣ် စုအယီလီၤ. စါဒီးတန့ၢ်ပၢ်အိၤလၢ လံၤစၢဘၣ် ဟ့ၣ်ဝဲတၢ်အဘူးအလဲဖဲအစုးကါ ATM လၢတဘၣ်ထွဲဒီးအစုတၢးအခါဒီးဖဲအဝဲထုး ထီၣ်စုအါဘျီလၢတန့ၢ်အတီၢ်ပူၤအခါန့ၣ်လီၤ.

စါဒီးဟ့ၣ်ကွၢ်ဝဲလၢလံၤစၢအိၣ်ဒီးအစုတီၢ်ကျဲၤလၢ ကသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢကလိၣ်ဘၣ်စုလၢ တန့ၢ်အတီၢ်ပူၤဆဲးအါလိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်ဝဲဟ့ၣ် ကွၢ်ဝဲလၢကထုးထီၣ်စုလၢ ATM အပူၤ တဘျီဃီအဂီၢ်ဒီး တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒ်သိးကဟး ဆဲးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အဘူးအလဲလၢ ထုးထီၣ် စုအါဘျီန့ၣ် လီၤ.



This page has been intentionally left blank.